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Elektriciteitsintensieve sectoren  -  Compensatie voor indirecte emissiekosten 

Zoals bekend verleent de Vlaamse overheid via het Agentschap Innoveren en 
Ondernemen (VLAIO) een subsidie ter compensatie van de indirecte emissiekosten van 
elektriciteitsintensieve bedrijfstakken. Dat zijn de kosten die elektriciteitsleveranciers 
betalen voor de aankoop van emissierechten (directe emissiekosten) en doorrekenen in 
de prijs naar de afnemers (indirecte emissiekosten).

Het Europese emissiehandelssysteem (EU ETS) verplicht deelnemende ondernemingen 
een hoeveelheid emissierechten in te leveren die overeenstemt met de hoeveelheid CO2-
equivalent die zij tijdens het voorgaande jaar hebben uitgestoten. De elektriciteitssector 
kan deze CO2-kosten doorrekenen in de elektriciteitsprijs. Bijgevolg komt de financiële 
last van de aankoop van emissierechten terecht bij de verbruikers van die elektriciteit.

Met de compensatie indirecte emissiekosten wil de Vlaamse overheid bedrijven - binnen 
de krijtlijnen van de Europese staatssteunregels - maximaal compenseren voor deze 
indirecte CO2-kosten. Vijftien bedrijfstakken komen voor steun in aanmerking. Dat zijn 
onder andere producenten uit de aluminium-, staal-, kunstmest-, papier- en chemische 
sector.

De Europese Commissie stelde in 2012 staatssteunregels op die de contouren vastleggen 
voor nationale steunmaatregelen ter compensatie van dit concurrentieel nadeel. Zo mag 
de steun de kosten niet volledig compenseren en dient de steun af te nemen in de tijd 
(degressief tot 2020).

1. Kan de minister de meest recente lijst bezorgen, met daarin de bedrijven en de 
bijbehorende 'carbon leakage'-steunbedragen?

2. Heeft de minister zicht op wat met deze steun zal gebeuren na 2020?



LYDIA PEETERS 
VLAAMS MINISTER VAN BEGROTING, FINANCIËN EN ENERGIE

ANTWOORD
op vraag nr. 189 van 25 april 2019
van JOHAN DANEN

De ‘carbon leakage’-regeling is een bevoegdheid van mijn collega Vlaams minister bevoegd 
voor Economie. Hij is dan ook best geplaatst om te antwoorden op deze schriftelijke vraag.


